

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

[FC-07-08-45]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 29, 2008 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 29 février 2008 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

M. Blumberg	F. Boudreau
R. Despatie (Chair/Président)	I. Djordjevic
C. Eruktu	G. Ewen
A. Hutchison	J. Kalthoff
S. Langlois	M. Lesage
W. Maas	E. Mahant
D. Mazzeo	K. McRoberts
V. Monty	E. Raventós-Pons
I. Roberge	M. Roy
S. Schoenfeld	D. Spring
J. Volkhammer	C. Wong

S. Coysh
J. Drexler
W. Gutwinski
F. Kay
L. Lewin
V. Maharaj
A. Milne
D. Radoeva
A. Sangster
D. Uritescu

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair mentioned the following:

- Glendon Olympiades of Entrepreneurship 2008 – he invited members of Faculty to encourage their students to participate.
- Results are in for the Certificate of Bilingual Excellence Exams.
- Dr. Mamdouh Shoukri will be attending the next Faculty Council meeting on March 28, 2008.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président mentionne les points suivants :

- Les Olympiades de l'Entrepreneuriat à Glendon – 2008. Il invite les professeurs à encourager leurs étudiants à y participer.
- Les résultats pour le certificat d'excellence bilingue sont disponibles.
- M. Mamdouh Shoukri sera présent à la prochaine séance du Conseil, le vendredi 28 mars 2008.

2. **Minutes of the previous meeting**

January 25 , 2008 – [FC-07-08-37]

One addition:

Under “Inquiries and Communications” to add:

In response to a query from W. Maas pertaining to the student enrolments, it was noted that this would be capped accordingly.

The amended minutes were **approved**.  
(Maas/Erutku)

3. **Matters arising from the minutes**

With regards to the ad hoc Committee to examine the question of Faculty Council Standing Committees, R. Despatie informed Council that he has mandated PPC to examine the issue.

I. Roberge noted that PPC is currently working on a discussion paper identifying Glendon’s priorities and the issue of governance would be included. He pointed out Faculty members would have the opportunity to express their opinion.

4. **Inquiries and Communications**

▪ Principal's Remarks

The Principal reiterated his announcement about the allocation of \$20 million to Glendon College in view of expanding its existing facilities to sustain the rapid growth of its undergraduate and graduate French-language and bilingual programs.

2. **Procès-verbal de la séance précédente**

25 janvier 2008 – [FC-07-08-37]

Un ajout :

Sous l’item « Communications et questions diverses », ajouter :

En réponse à une question de W.Maas concernant les inscriptions des étudiants, il est noté que celles-ci seront plafonnées en conséquence.

Le procès-verbal amendé est **approuvé**.  
(Maas/Erutku)

3. **Questions dérivant du procès-verbal**

En ce qui concerne le comité ad hoc pour examiner la question de la participation aux comités permanents du Conseil, R. Despatie informe le Conseil qu’il a donné mandat au CDP d’examiner la question.

I. Roberge note que le CDP travaille présentement sur un document pour identifier les priorités de Glendon, et que la question de la gouvernance en fera partie. Il fait remarquer que les membres de la faculté auront l’occasion d’exprimer leur opinion.

4. **Communications et questions diverses**

▪ Remarques du principal

Le principal renouvelle son annonce concernant l’allocation de 20 millions de dollars au Collège Glendon dans le but d’accroître ses installations pour faire face à la croissance rapide de ses programmes de premier et deuxième cycles en français et bilingues.

In addition to expanding the Glendon Campus, the investment will also allow the Sudbury-based Collège Boréal to work with York University to expand its enrolment through new collaborative programs and pathways between the two institutions. The investment will also make it possible for York to build this centre of excellence in bilingual education at Glendon and to contribute to the province's bilingual objectives.

En plus de l'agrandissement du campus de Glendon, cet investissement permettra aussi au Collège Boréal basé à Sudbury de travailler avec l'Université York pour accroître ses inscriptions grâce à de nouveaux programmes coopératifs et de nouvelles voies d'accès entre les deux établissements. L'investissement donnera également à York la possibilité de construire le centre d'excellence en éducation bilingue à Glendon et de contribuer aux objectifs bilingues de la province.

In response to questions related to student enrolments, the Principal noted that currently, Glendon is at approximately 2500 students and would be expected to grow to 3100 students. Faculty appointments would have to be adjusted accordingly as well.

En réponse à des questions concernant les inscriptions des étudiants, le principal note qu'actuellement, Glendon a à peu près 2500 étudiants et qu'on s'attend à atteindre 3100 étudiants. Les engagements de professeurs devront être ajustés en conséquence.

▪ Associate Principals' Remarks

▪ Remarques des principales adjointes

F. Boudreau reminded members of Faculty of the Principal's Award for Teaching Excellence (deadline date: March 31, 2008) as well as the Principal's Award for Research Excellence (deadline date: May 2, 2008).

F. Boudreau rappelle aux professeurs le Prix d'excellence pédagogique du principal (date limite : 31 mars 2008) ainsi que le Prix d'excellence du principal pour la recherche (date limite : 2 mai 2008).

L. Lewin informed Council that nominations are now being accepted for the Student Service Award – deadline date: March 11, 2008.

L. Lewin informe le Conseil que les mises en candidature sont présentement acceptées pour le Prix du service étudiant (date limite : 11 mars 2008).

5. **Reports from Standing Committees**

5. **Rapports des comités permanents**

(a) **CASTL**

(a) **CNAP**

J. Drexler presented the following:

J. Drexler présente les rapports suivants :

- Proposal for an Honours international Bachelor of Arts (iBA), Bilingual (BiBA) and Trilingual (TiBA) – FC-07-08-38 – the submission was **approved** as submitted.

- Proposition pour un Baccalauréat ès arts international (B.A.I.)bilingue (B.A.I.B.) et trilingue (B.A.I.T.) – FC-07-08-38 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.

- Changes to Degree Requirements – Mathematics – FC-07-08-39 – the submission was **approved** as submitted.

### (b) Curriculum Committee

On behalf of the Curriculum Committee, J. Drexler presented the submissions from the following departments:

- English – FC-07-08-40 – the submissions were **approved** as submitted.
- French Studies – FC-07-08-41 – the submissions were **approved** as submitted.
- History – FC-07-08-42 – the submissions were **approved** as submitted.
- Multidisciplinary Studies – FC-07-08-43 – the submissions were **approved** as submitted.

### (c) Research Grant Committee

Guidelines and Criteria – FC-07-08-44 - On behalf of the Research Grants Committee, D. Uritescu presented the document outlining the minor changes proposed to the Guidelines and Criteria. It was **approved** as submitted.

## 6. **New Business**

S. Coysh from the Frost Library thanked all those who completed the survey pertaining to the online information literacy needs.

## 7. **Adjournment**

The meeting adjourned at 2:35 p.m.

- Changements aux exigences du programme – Mathématiques – FC-07-08-39 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.

### (b) Comité des programmes

Au nom du comité des programmes, J. Drexler présente les soumissions des départements suivants :

- Anglais – FC-07-08-40 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études françaises – FC-07-08-41 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Histoire – FC-07-08-42 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études pluridisciplinaires – FC-07-08-43 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.

### (c) Comité des subventions de recherche

Directives et critères – FC-07-08-44 – Au nom du comité des subventions de recherche, D. Uritescu présente le document indiquant les changements mineurs proposés dans les directives et critères. Il est **approuvé** tel que soumis.

## 6. **Affaires nouvelles**

S. Coysh de la bibliothèque Frost remercie tous ceux qui ont participé à l'enquête concernant les besoins en connaissances informationnelles en ligne.

## 7. **Ajournement**

La séance est levée à 14 h 35.